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Головне – спішний
пере оворний процес

– Юріє Ми олайович , перш за все, вітаю вас з
поверненням до Федерації, тепер новій іпостасі. І
відраз та е питання. Ви б ли першим заст пни ом
олови ФПУ і раптом серпні цьо о ро пішли. З
власної волі? Що вас підштовхн ло на цей ро ?

– Дя ю за привітання. Хоча я всім аж , що замість
поздоровлень приймаю тіль и співч ття. Бо д же добре
роз мію, я бер на себе відповідальність, приходячи до
ерівництва Федерації в та ий с ладний для неї період. Т т
пройшла половина мо о тр дово о життя. І сьо одні мені
боляче за рідн ор анізацію. Хотів би на адати читачам, що
сьо одні вона об’єдн є більше восьми мільйонів членів
профспіло . Звичайно, те, що відб валося з цією ор анізацією
останнім часом, д же неприємно. І сьо одні нам всім потрібно
об’єднатися. Чом я пішов з ФПУ? Б ли певні речі, з я ими
б в не з оден. Я прихильни неавторитарно о стилю роботи,
зви вести діало , домовлятися, ш ати омпроміси. Вза алі,
оловне в профспіл овій роботі, вважаю, вести пере овори і
домовлятися. Це для мене завжди б ло важливо. А т т пішли
елементи онфронтації з ор анами державної влади,
пор шення норм соціально о діало . І мені це б ло не по
д ші. Том я чесно про це заявив. Вза алі, не люблю щось
оворити і виріш вати за спиною о ось.

– Я відомо, ваш попередни Василь Хара по ин в
цю посад зі с андалом. Чом , на ваш по ляд, та
сталося?

– Не мож с азати, що вже д же добре знаю Василя
Геор ійовича. І все ж, мені здається, що т т все-та и зі рали
роль йо о риси хара тер , зайва емоційність. Я рез льтат,
нездорова обстанов а, я а створилася нав оло ФПУ. А
вза алі, я сьо одні не хотів би омент вати я ісь особистісні
я ості попередньо о лідера ФПУ. Ми зараз не повинні
втрачати час на об оворення то о, що б ло. Сьо одні оловне
– виправити сит ацію і р хатися вперед.

– Не се рет, що останнім часом роз орн лася
неабия а боротьба за профспіл ове майно. Чи є
вас рецепти то о, я можна вирішити цю проблем ?

– Звичайно ж, є. Зараз дано дор чення провести повний
аналіз то о, що ми маємо. Йдеться не тіль и про здравниці,
але й про інші об’є ти, в том числі і адміністративні б дівлі.
Ми повинні розібратися, що з цієї власності наше, що
державне, що дано нам в правління. Я д маю, що мені
вдасться сісти за стіл пере оворів з ерівни ами Фонд
держмайна, Генеральної про рат ри для то о, щоб чіт о
визначитися, де правдива інформація про це майно. Не
ви лючено, що ряд рішень приймався під впливом емоцій. А
т т потрібен спо ійний, зважений діало . Хоча хоч
за важити, я противни то о, щоб з бами чіплятися за майно
профспіло , в я ом б стані воно не б ло. Необхідно ретельно
розібратися, чи потрібне нам сьо одні стіль и майна, я
воно дає віддач ? Може б ти, щось можна б ло б продати
або передати в орист вання. Тобто, вчинити по-хазяйсь и.

У нас є люди, я і найближчим часом цим займ ться. Д маю,
з ористю для ФПУ ми мо ли б домовитися в цьом плані з
сіма заці авленими сторонами. Щодо профспіл ово о
майна – ще одне. Ми зараз розробляємо заходи, я і
допомож ть по азати, що воно належить сім членам
профспіло .Йдеться, напри лад, про зменшення вартості
п тіво на оздоровлення, про різні піль и і зниж и. Люди
повинні відч ти, що профспіл и про них пі л ються і майно
профспіло працює на них, а не на профспіл ов верхів .

– Ви, напевно, вже визначили для себе
першочер ові ро и на посаді олови ФПУ? Я
д маєте їх реалізов вати?

– Зараз потрібно б де виріш вати ряд найсерйозніших
проблем. Це, перш за все, відновлення соціально о діало
з владою, роботодавцями, правоохоронцями. Нам
необхідно сісти за стіл пере оворів і намітити шляхи
дося нення взаємороз міння і взаємодії. Зо рема потрібно

завершити форм вання профспіл ової частини Національної
тристоронньої соціально-е ономічної ради. Зараз йо о
діяльність з різних причин заб с вала. У той же час є чимало
проблем із за онопрое томщодо держбюджет на наст пний
рі . Ми б хотіли т т мати хороші онта ти з Кабінетом
міністрів, Верховною Радою, парламентсь им бюджетним
омітетом. Сьо одні профспіл и та ож хвилює проблема
Тр дово о оде с . У нас, в апараті Федерації, д же хороші
аналіти и. І ми зараз а тивно працюємо над цим питанням.
Та само, я і над проблемами підвищення заробітної плати
і прожит ово о мінім м . До речі, ми сьо одні вже д маємо
над новою Генеральною одою на 2013-2016 ро и. Хочемо,
щоб вона б ла, принаймні, не ірше чинної.

Поверн тися
в нормальне р сло

– Зараз ба ато оворять про те, що профспіл и в
У раїні втрачають свої основні ф н ції, та і, я захист
інтересів тр дящих, створення ідних мов праці та її
оплати. Що потрібно зробити, щоб змінити сит ацію?

– Без мовно, оли Федерація профспіло б ла втя н та з
різних причин різні с дові роз ляди, це в я ійсь мірі відволі ло
профспіл ові ор анізації від їхніх основних завдань. Треба
визнати, що робота із захист інтересів тр дящих б ла
ослаблена. І наше першочер ове завдання – поверн тися в
нормальне р сло, щоб наша діяльність б ла ефе тивною,
від ритою і п блічною.Щоб вона об’єдн вала наст пальність
і толерантність. Але, повторюю, зараз для нас оловне – це
спішний пере оворний процес, поб дова соціально о
діало . Ми повинні пере онати влад , роботодавців, що ми
не просто оворимо «Дайте!», а надаємо серйозні аналітичні
дослідження, що підтвердж ють наш правот .

– Сьо одні ми бачимо мітин и, а ції протест ,
по ли ані «натисн ти» на влад . А я профспіл и
мож ть вплин ти на політи , що проводиться
ор анами влади?

– У нас є тіль и дві форми та о о вплив . Перша – це
пере оворний процес, я ом я особисто віддаю перева . Я
апріорі не онфлі тна людина, завжди отовий до омпромісів.
Вважаю: раще по аний мир, ніж хороша війна. Звичайно,
я що пере оворний процес зайшов л хий т, тоді вст пає
в сил др а форма – мітин и, протестні а ції тощо. Але все
ж раще, я що не на ш од інтересам профспіло і простих
людей, вести пере овори. У той же час, відстоюючи наші
принципові позиції, ми не раз вст пали в с переч і вели
дис сії з Кабміном. Я – за діало , але чиїмись ишень овими
профспіл ами ми не б демо. Це завжди б де нормальний
діало на паритетних засадах.

Об’єдн ючись, розвиватися

– Чи збираєтеся своїй діяльності щодо захист
інтересів простих людей об’єдн ватися з іншими
ромадсь ими ор анізаціями або вважаєте, що ФПУ і
без то о ор анізація самодостатня?

– А нас вже є та е об’єднання. Це – спільний
представниць ий ор ан профспіло , до я о о входять не
тіль и нашаФедерація, а й інші профоб’єднання і профспіл и.

– Юріє Ми олайович , я ою ви бачите роль ФПУ в
міжнародном профспіл овом р сі? Чи не вважаєте,
що її авторитет необхідно піднімати і за межами
У раїни?

– Ми б демо все робити для то о, щоб авторитет ФПУ
зростав. А він і сьо одні, між іншим, на міжнародній арені
солідний. Федерацію за ордоном поважають. Вона є членом
Міжнародної онфедерації профспіло , я а об’єдн є
ор анізації понад 200 раїн, Європейсь ої онфедерації,
За альної онфедерації профспіло і ряд інших авторитетних
міжнародних профспіл ових об’єднань.

– Нас іль и я знаю, ви противни авторитарно о
стилю ерівництва і прихильни демо ратії та
оле тивізм . Звід и вас та і, прямо с ажемо,
нетипові для нинішньо о час ідеї?

– За моєю ініціативою півтора ро и том при олові ФПУ
б в створено онс льтативн рад з числа ерівни ів
членсь их ор анізацій. Вона, на жаль, пра тично не
працювала. Я хоч вдихн ти в неї життя. Бо вважаю, що
потрібно працювати демо ратично і оле іально. Адже це
ба ато в чом допома ає ерівни ни ати помило . Не
дарма ж аж ть: одна олова добре, а дві раще. А т т навіть
не дві, а де іль а. У ці дні, до речі, рада вже відродила свої
ф н ції.

– Що ви план єте зробити для то о, щоб зробити
діяльність ФПУ більш п блічною, щоб про неї в
с спільстві знали? На жаль, останнім часом в
інформаційном просторі ФПУ в основном
асоціювалася з с довими процесами та с андалами
нав оло власності. А її діяльність щодо захист
інтересів людей залишалася, я мовиться, за адром.

– Для мене інформаційна політи а завжди б ла серед
пріоритетів. Ось і зараз я д маю про посилення
інформаційно о поля, по ли ано о розповідати про ФПУ я
про пот жн і зла оджен стр т р , здатн виріш вати вели і
завдання. Д маю, що нам потрібно створювати свій
теле анал, інформ вати через ЗМІ про діяльність профспіло
я омо а ширш а диторію людей. Я сам п блічна людина. І
хоч , щоб наші ерівни и та ож інформ вали ромадсь ість
про те, що робиться очолюваними ними ор анізаціями.

Рецепт про рес

– Я що не се рет, вас є ідеал ерівни а? У о о
і я і риси ви перейняли своїй діяльності?

– Я д же ба ато чом навчився олови тоді ще
У рпрофради Віталія Оле сійовича Соло ба. У цієї ч дової
людини я пропрацював помічни ом майже десять ро ів. Він
сповід вав саме та ий стиль – оле тивно о мислення,
демо ратизм , відповідальності, доброти до людей. Для мене
це взірець справжньо о профспіл ово о лідера.

– Є та ий вислів: «Перш ніж йти в Євросоюз,
потрібно поб д вати Європ в У раїні». Що т т мож ть
зробити профспіл и?

– С аж відраз , що ми повністю підтрим ємо про рам
Президента У раїни, щоб найближчим часом наша раїна
війшла до двадцят и найрозвиненіших держав світ . Ця
про рама об оворювалася нас на президії, ми маємо свої
напрям и щодо її реалізації. І т т, певнений, профспіл и
зроблять все від них залежне для ви онання президентсь ої
про рами.

– Юріє Ми олайович , Ви я лідер найбільшої
масової профспіл ової ор анізації У раїни можете
дати нашим спів ромадянам пра тичні рецепти то о,
я їм в цих непростих мовах дома атися права на
ідн працю і ідне життя? Іншими словами, чи є
вас рецепт про рес ?

– Толерантність. Мир. Витрим а. Тіль и не е стремізм,
тіль и не райності. Потрібно ш ати не те, що нас
роз’єдн є, а те, що об’єдн є.

Розмовляв
Оле сій ПЕТРУНЯ

     А т альне інтерв’ю

Юрій К ли :
«Я – за діалог, але кишеньковими

профспілками ми не будемо»
У своєм першом після обрання на посад Голови Федерації профспіло У раїни

інтерв’ю для провідних раїнсь их ЗМІ Юрій К ли заявив, що вист пає за
демо ратичність і п блічність діяльності ФПУ, а та ож за повернення профспіл ам
їх основних ф н цій, та их, я захист інтересів тр дящих, забезпечення їх ідними
мовами праці та життя.


